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سخنگوی سازمان مالیاتی اعلام کرد؛

۳۵ میلیون تومان میانگین 
مالیات پرداختی پزشکان

مالیات ۵۰ درصد مشاغل صفر است

 www.tolounews.com پست الکترونیک: toloudaily@gmail.com                                            آدرس سایت:

باید بررسی و اعلام شود که آن 65  یا 70 درصدی از برنامه ششم در 
که  موقعی  است.  بوده  مواردی  چه  نشده  اجرایی  که  حوزه سلامت، 
70 درصد یک برنامه اجرا نشود یعنی به صورت عقیم و ابتر رها شده 
است. آیا آن 70 درصد به نفع مردم بوده یا به ضرر آنان؟ اگر به نفع 
مردم بوده، اجرایی نشدن آن چه آسیب هایی به جامعه وارد کرده و 
اگر به ضرر مردم بوده، کل برنامه توسعه ششم در حوزه سلامت زیر 

سؤال می رود.
حال باید دید که برنامه هفتم توسعه در حوزه سلامت، چه جزییات و 
اجرا  برنامه ششم،  باعث شده  یا عواملی که  آیا عامل  کلیاتی دارد و 

نشود، در برنامه هفتم هم به چشم می خورد؟
آن طور که معاون امور مجلس نظام پزشکی گفته، یکی از علل اجرایی 
نشدن 70 درصد برنامه ششم در حوزه سلامت، »عدم پیش بینی مالی« 

بوده است.
دولت و مجلس هنگامی که می خواهند برنامه توسعه را طراحی، تدوین 
و تصویب کنند، یکی از مهمترین جهاتی که باید مدنظر قرار داده و 
اعتبارات اجرایی را مشخص و  آن را تصریح کنند، منابعی است که 

تعیین می کند.
نیز  توسعه  هفتم  برنامه  نویس  پیش  »در  گفته  مجلس  نماینده  این 
به صورت  و صرفاً  مالی  پشتوانه  بدون  سلامت،  و  پژوهش  آموزش، 
برای آموزش  مثال زیرساخت لازم  به طور  آمال و آرزو آمده است 
را نداریم اما می خواهیم 20 هزار دانشجوی خارجی در گروه پزشکی 

اضافه کنیم«
آری، این نوع برنامه نویسی که بدون مشخص کردن منابع مالی است 
با شکست مواجه خواهد شد. معمولاً دانشجویان خارجی که برای ادامه 
تحصیل در رشته های مختلف و از جمله رشته پزشکی به ایران می آیند 
از کشورهای فقیر و ضعیفی همانند افغانستان، عراق، لبنان و مانند اینها 
هستند که منبع درآمدی برای کشور ما نیستند و حتی نیاز به کمک و 
حمایت دارند و لذا باید مشخص شود که هزینه های آنها از چه منابعی 
می خواهد تأمین شود؟ معمولاً از کشورهای پیشرفته و حتی کشورهای 
ایران  به  دانشجو  اینها  امثال  و  امارات، کویت، عربستان  همانند  مرفه 
نمی آید چرا که در کشور خودشان شاخه های دانشگاهی معتبر اروپایی 
و آمریکا وجود دارد و به راحتی جذب آنها می شوند، از کشور خود 
ما نیز برخی جوانان به قصد ادامه تحصیل به کشورهای دیگر می روند 
توسعه،  هفتم  برنامه  در  و  دید  هم  با  را  مجموعه  این  همه  باید  لذا  و 
اجرای تکرار عدم  تا شاهد  پرداخت  به تصویب آن  واقعی  نگاهی   با 

70 درصدی برنامه جدید نباشیم.

تحلیل خبر یادداشت 
دکتر محمدمهدی جعفری زادهروز

 

عدم پیش بینی منابع مالی و شکست برنامه های 
توسعه کشور
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مدیرعامل شرکت نمایشگاه های

 بین المللی فارس خبر داد؛

آغاز نمایشگاه صنعت ساختمان 
امروز در شیراز
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حضورمیدانی وزیر نیرو در استان فارس 
برای پایان دادن به تنش آبی داراب، 

فسا، زرین دشت و استهبان

در افتتاح آزادراه شیراز - اصفهان 
عجله نکنید تا ایمنی مسافران

 کاملًا تضمین شود
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معاون فنی و عمرانی منطقه 9 شهرداری شیراز خبر داد؛

کلنگ زنی شش پروژه مختلف 
در مرحله دهم جهش عمرانی در منطقه 9

معاون امور مجلس نظام پزشکی:

فقط ۳۰ تا ۳۵ درصد 
برنامه ششم در حوزه سلامت، 

اجرایی شده است
در برنامه هفتم توسعه زیرساخت لازم برای آموزش را نداریم 

اما می خواهیم ۲۰ هزار دانشجوی خارجی در گروه پزشکی اضافه کنیم!

1

تحلیل این خبر را در ستون »تحلیل خبر« بخوانید

معاون اجتماعی و امور مجلس سازمان نظام پزشکی با بیان اینکه تنها 
۳۰ تا ۳۵ درصد از احکام برنامه ششم در حوزه سلامت اجرایی شده است، 
نظرات  از  هفتم  برنامه  تدوین  برای  مجلس  نمایندگان  امیدواریم  گفت: 

کارشناسان استفاده کرده تا این برنامه قابلیت اجرایی داشته باشد.
 اکبر رنجبرزاده معاون اجتماعی و امور مجلس سازمان نظام پزشکی در 
اینکه  به  توجه  با  این سؤال که  به  پاسخ  در  ایلنا  با خبرنگار  گفت وگو 
به پایان برنامه ششم توسعه نزدیک می شویم چه میزان از این برنامه در 
حوزه سلامت اجرایی شده و آیا در پیش نویس لایحه برنامه هفتم توسعه 
با  متناسب  باید  برنامه  قانون  است؟ گفت:  شده  توجه  به حوزه سلامت 
پیش بینی منابع درآمدی در ۵ سال آینده باشد. قانون گذار وقتی قصد دارد 
برنامه ای را آینده نگری کرده و پیش بینی کند و متناسب با آن اقداماتی را 
انجام دهد، باید بحث تحولات اداری و زیرساخت و فناوری های نوین در 
اجرای این برنامه ها را نیز مدنظر قرار دهد که ممکن است هزینه زیادی 
را هم نداشته باشد، اما به تنظیم انضباط مالی دولت و دستگاه ها کمک کند 
و شفاف سازی را به همراه داشته باشد و باعث بسته شدن روزنه های فساد 
شود که این کار ارزشمندی است و بعضاً جای پای این موارد نیز در قانون 
برنامه هفتم نیز دیده می شود و به خوبی در این زمینه متمرکز شده اند و 
توانسته اند راه هایی را در این راستا هموار کنند که هم به لحاظ اداری، به 
زیرساخت فناوری های جدید توجه شود و هم به لحاظ ارزش گذاری به 

وقت مردم، بطوریکه  مراجعات بیشتر الکترونیکی شود.
قانون  به  اشاره  با  پزشکی  نظام  سازمان  مجلس  امور  و  اجتماعی  معاون 
برنامه ششم توسعه تصریح کرد: در قانون برنامه ششم در حوزه سلامت 
مواردی وجود داشت که محقق نشد و بین ۳۰ تا حداکثر ۳۵ درصد آن 
اجرایی شده است و اینکه چرا ۶۵ تا ۷۰ درصد آن محقق نشده است دلایل 
مختلفی دارد از جمله عدم پیش بینی منابع و برای اینکه بتوانیم برنامه را 

عملیاتی کنیم باید قانون گذار برش سالیانه سنواتی را در نظر بگیرد.
رنجبرزاده توضیح داد: یعنی وقتی می گوییم این برنامه باید در ظرف ۵ 
سال عملیاتی شود باید منابع آن در سال های مختلف در نظر گرفته شود و 
لذا پیش بینی منابع کشور تا حدودی ملاک نظر قانون گذاران قرار بگیرد 
تا شاهد غیراجرایی بودن قوانین برنامه نباشیم. این موضوع مهمی است 

که باید مراقب آن باشیم.
داد: در پیش نویس  ادامه  برنامه هفتم توسعه  به پیش نویس  اشاره  با  وی 
و  پژوهش  آموزش،  جمله  از  مختلف  موضوعات  در  نیز  جدید  برنامه 
سلامت بخش هایی وجود دارد که بدون پشتوانه مالی و به صورت آمال 
و آرزوها آمده است به طور مثال زیرساخت لازم برای آموزش را نداریم 
اما می خواهیم ۲۰ هزار دانشجوی خارجی در گروه پزشکی اضافه کنیم. 
این موضوع مورد انتقاد ما است چراکه باید منابع لازم برای آن پیش بینی 
شود و زیرساخت لازم مهیا شود، استاد و بیمارستان های مناسب آموزشی 
از  همچنین  و  دهیم  آموزش  را  دانشجویان  بتوانیم  تا  باشیم  داشته  باید 
پرچم سلامت کشور که در این سال ها با تلاش به اهتزاز درآمده است 

محافظت کنیم.

معاون امور مجلس نظام پزشکی:

در برنامه هفتم توسعه زیرساخت لازم برای آموزش را نداریم اما می خواهیم ۲۰ هزار دانشجوی خارجی 

در گروه پزشکی اضافه کنیم!

معاون آینده سازان بنیاد ملی نخبگان از بازنگری در شیوه نامه معیارهای 
نخبگی خبر داد و گفت: در این شیوه نامه معیارهایی که بیش از قبل به 

فعالیت های مسئله محوری اشاره می کند، تقویت می شود.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از بنیاد ملی نخبگان، سید محمدصادق 
موحد گفت: تسهیلات خدمت نظام وظیفه تخصصی بنیاد ملی نخبگان با 
هدف استفاده بهینه از فرصت خدمت مقدس نظام وظیفه دانش آموختگان 
از کشور، در راستای حل مسائل دستگاه های مختلف و  داخل و خارج 

تسهیل شرایط خدمت اعطا می شود.
از  را  خود  تحصیلی  مدرک  آخرین  که  آموختگانی  دانش  افزود:  وی 
خارج از کشور دریافت کرده اند می توانند با مراجعه به سامانه همکاری 
از کشور )https://connect.isti.ir( درخواست خود  متخصصان خارج  با 
است  لازم  قبلی  تجربیات  اساس  بر  کرد:  خاطرنشان  کنند.وی  ثبت  را 
معیارهایی که بیش از قبل به فعالیت های مسئله محوری اشاره می کند، 
کار  دستور  در  شیوه نامه  در  بازنگری  اکنون  رو  این  از  شود.  تقویت 
این موضوع در  برای  فرایندی که  است.  قرار گرفته  نخبگان  ملی  بنیاد 

صاحب نظر  افراد  از  نظر  اعلام  درخواست  شامل  است  پیگیری  حال 
علوم،  وزارت  شامل  و  طرح  اجرای  به  مرتبط  دستگاه های  همچنین  و 
تحقیقات و فناوری، وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، معاونت 
معاونت  المللی  بین  تعاملات  مرکز  و  بنیان  دانش  شرکت های  توسعه 
علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان، رئیس جمهور و سایر مراکز است.

اینکه  به  توجه  با  پایان گفت:  در  نخبگان  ملی  بنیاد  آینده سازان  معاون 
ممکن است افرادی شرایط خود را با شیوه نامه کنونی تنظیم کرده باشند 
لذا مطابق با رویه های قبلی درخصوص اصلاح این شیوه نامه مدت زمانی 
گرفته  نظر  در  داوطلبان  شرایط  تنظیم  همچنین  و  رسانی  اطلاع  برای 
می شود و از این رو برای دانشجویانی که هم اکنون مشغول تحصیل بوده 
و در آستانه دانش آموختگی هستند جای نگرانی برای تغییرات اساسی 
نیست. همچنین شرایط اجرای طرح های جایگزین خدمت تغییری نخواهد 
کرد لیکن تلاش خواهد شد که در کوتاه ترین زمان ممکن و همچنین 
مرتبط ترین جایگاه ممکن، برای برگزیدگان، طرح تعریف و ایشان را به 

انجام آنها مشغول کرد.

معاون آینده سازان بنیاد نخبگان خبر داد؛

است که طی پروژه هایی  از  اصفهان یکی  به   پروژه آزادراه شیراز 
جمع  به  فارس  آن  تکمیل  و  ساخت  با  شده  تلاش  گذشته  سال   1۳

استان های دارای محور آزادراه بپیوندد.
ایلنا، در سال های گذشته وعده های مختلفی برای  به گزارش خبرنگار 
بهره برداری زود هنگام از پروژه آزادراه شیراز به اصفهان اعلام شد که 
عدم تکمیل دو فاز هفت و هشت آزادراه به عنوان فازهای تکمیلی و 
همچنین حل نشدن مسائل ترافیکی در ورودی شیراز در فاز 8 همچنان 

این محور را بر سر دوراهی افتتاح قرار داده است.
استاندار فارس اعلام کرده بود که در سفر هیئت دولت  این  از  پیش 
رئیس  سفر  افتادن  تعویق  به  با  اما  می شود  افتتاح  محور  این  فارس  به 
استاندار فارس اعلام کرد  این موضوع مسکوت ماند و مجدداً  جمهور 
که در تابستان امسال و همزمان با سفر ریاست جمهوری به بهره برداری 

می رسد.
این در حالی است که آزادراه شیراز - اصفهان برای تکمیل نزدیک به 

۳ هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد. 
پروژه آزادراه شیراز - اصفهان به عنوان یکی از بزرگترین پروژه های 
آزادراهی کشور در ۶ فاز، 9۶ درصد پیشرفت فیزیکی دارد و در مراحل 
تکمیل  و  اصلی  فازهای  این وجود  با  و  دارد  قرار  اجرایی  پایانی کار 

کننده این محور هنوز تکمیل نشده است. 
تعیین مسیرهای فرعی و خروجی در قطعات 1 تا ۶ برای افتتاح  

در این باره جعفر قادری، نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس به ایلنا 
می گوید: آزادراه شیراز - اصفهان در قطعات 1 تا ۶ پیشرفت فیزیکی 
قطعات  این  که  است  مانده  باقی  آن  درصد   ۴ تنها  و  دارد  درصد   9۶

می تواند افتتاح شود.
به  حاضر  حال  در  لپویی  به  خیاره  تنگ  محور  اینکه  به  اشاره  با  وی 
ترافیک  از  بخشی  تا  می شود  افتتاح  طرفه  دو  و  اصلی  جاده  صورت 
عنوان  به  محور  این  می کند:  عنوان  شود،  تخلیه  طریق  این  از  آزادراه 
مسیر  عنوان  به  و  دارد  پیشرفت  ۷۵ درصد  درحال حاضر  اصلی  جاده 
بزرگراهی آن دارای ۴۵ درصد پیشرفت است که به عنوان جاده اصلی 

اضافه می شود تا بخشی از خروجی قطعات 1 تا ۶ از این مسیر باشد.
 قادری با اشاره به اینکه عملیات اجرایی قطعه 8 آزادراه هنوز شروع 
نشده و این مسیر از دوراهی قلات تا قبل از بزرگراه حسینی الهاشمی 
است، خاطرنشان می کند: این مسیر به طول ۲۰ کیلومتر است که 1۲ 
شیراز  توسط شهرداری  کیلومتر   8 و  دفاع  وزارت  توسط  کیلومتر آن 

ساخته می شود.
 وی ادامه می دهد: قطعه ۷ آزادراه از تنگ خیاره تا دوراهی قلات است 
که ۶۰ درصد پیشرفت دارد و از مسیر جایگزین بیضا به قلات استفاده 

می شود.

که  چرا  ندارد؛  ضرورت   8 قطعه  ساخت  می کند:  عقیده  ابراز  قادری 
جایگزین آن تونل گویم است و این تونل نیز با توجه به اینکه ساخت 
آن زمان بر است منجر به ترافیک در محور ورودی و خروجی شیراز 

خواهد شد.
نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس با اشاره به اینکه آزادراه شیراز- 
امضای  بدون   ۷ قطعه  و  بود  شده  تعریف  قطعه   ۶ با  ابتدا  در  اصفهان 
قرارداد و ابلاغ به وزارت راه شروع به ساخت شده است، بیان می کند: 
در واقع ساخت قطعه ۷ ابتدا به صورت شفاهی بوده و طی ۲ ماه گذشته 
ساخته  قرارداد  بدون  درصد   ۶۰ و  شده  ابلاغ  دفاع  وزارت  به  قرارداد 

شده است.
قادری ادامه می دهد: همچنین قطعه 8 نیز بعد از این اضافه شده که از 

ابتدا طراحی آن کامل نبوده است. 
وی درخصوص افتتاح محور یک تا ۶ و نبودن دو محور دیگر آزادراه 
اجرا  به صورت کامل  نیست که  مانند خطوط ریلی  می گوید: آزادراه 
شود و می توان با همین قطعات نیز افتتاح و از خروجی ها استفاده کرد.

نماینده شیراز و زرقان در مجلس با اشاره به اینکه آزادراه بدون در نظر 
با  نیاز دارد و  اعتبار  تومان  میلیارد  گرفتن قطعه ۷، یک هزار و ۲۰۰ 
احتساب قطعه ۷، نیازمند یک هزار و ۲۰۰ میلیارد دیگر نیز است، بیان 
می کند: در مجموع نزدیک به ۳ هزار میلیارد تومان اعتبار لازم است که 
تلاش شده این اعتبارات در جلسه نشست سران سه قوه و با رایزنی ها به 

عنوان پروژه کلان کشوری تأمین شود. 
 ایمنی و نصب تابلوهای هشداردهنده در قطعات یک تا ۶ اجرا می شود
و  هشداردهنده  تابلوهای  نصب  و  آزادراه  ایمنی  با  رابطه  در  قادری 
شد  بنا  و  برگزار  این خصوص  در  جلسه ای  گذشته  روز  می گوید:   ...
پلیس  حضور  تلفنی،  ارتباط  بنزین،  پمپ  احمر،  هلال  اورژانس،  که 

و تابلوهای ایمنی و علائم راهنمایی در فازهای یک تا ۶ نصب شود.
تصادف  شاهد  افتتاح  از  قبل  و  قطعات  این  در  اینکه  به  اشاره  با  وی 
زیادی به دلیل سرعت غیرمجاز و حرکت خلاف محور هستیم، تصریح 
می کند: نصب این علایم و افتتاح در محور یک تا ۶ می تواند از وقوع 

تصادفات جلوگیری کند.
به گفته وی با افتتاح قطعه یک تا ۶ آزاده راه شیراز - اصفهان قطعه ۷ 

در فاز دوم و قطعه 8 در فاز سوم نیز به افتتاح می رسد.
 ۶ تا  یک  قطعات  افتتاح  گذشته  سال  چند  طول  در  ایلنا،  گزارش  به 
آزادراه شیراز - اصفهان بارها مطرح و بعد از دوره ای متوقف شده است 
و در حالی اخیراً پایان تابستان برای افتتاح این محور اعلام شده است که 

مشکلات گذشته که مانع افتتاح آزادراه شده بود، همچنان باقی است.
استاندار فارس اخیراً تاکید داشت که بدون تأمین ایمنی جان مسافران، 

آزادراه افتتاح نخواهد شد.

تحلیل این خبر را در ستون  »تحلیل خبر« بخوانید

استاندار فارس خواستارشد؛

حمایت وزارت صمت، مبنی بر مشارکت صنایع مستقر 
در مسیر انتقال آب از خلیج فارس به استان فارس

مدیرکل آموزش و پرورش فارس خبر داد؛

افتتاح آموزش و پرورش شهر صدرا به زودی


